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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: közelebb kerültünk ahhoz, hogy a háború véget érjen 
2025. február 12. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV 

Három éve élünk a háború árnyékában és három éve reménykedünk abban, hogy a háború 

véget ér. A mai napon Donald Trump és Vlagyimir Putyin telefonbeszélgetése nyomán egy nagy 

lépéssel közelebb kerültünk ezen reményünk beteljesüléséhez - írta a külgazdasági és 

külügyminiszter szerdán este a Facebook-oldalán. Szijjártó Péter hozzátette: "Bízunk benne, 

hogy a telefonhívást követő tárgyalások sikeresek lesznek, s így a béke három év után 

visszatérhet Közép-Európába". 

 

Nacsa Lőrinc: Szatmárnémeti és Szatmár megye számíthat a magyar kormányra 
2025. február 12. – szatmár.ro 

Szerdán Szatmárnémetiben tett szakmai látogatást Nacsa Lőrinc, Magyarország 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára, aki az RMDSZ székházában egy rövid sajtótájékoztatót 

tartott Kereskényi Gábor és Pataki Csaba jelenlétében. Nacsa Lőrincet elsőként Kereskényi 

Gábor, Szatmárnémeti polgármestere üdvözölte. Mint elárulta, a nap folyamán az államtitkár 

kíséretében olyan beruházásokat vesznek szemügyre, amelyek a magyar kormány 

támogatásával valósultak meg, ugyanakkor a terepszemlék mellett civil szervezetek és 

egyházak képviselőivel is találkoznak annak érdekében, hogy áttekintsék a 2025-ös évre 

kitűzött célokat. Kereskényi után Nacsa Lőrinc vette át a szót. Az államtitkár első körben 

gratulált az RMDSZ-nek a 2024-es választási szuperévben elért sikerekhez, majd kitért a 

magyar-román kapcsolatokra is. Mint mondta, Szatmárnémeti és Szatmár megye 

vonatkozásában mindig fontos volt a jó magyar-román viszony, épp ezért – és különösképp a 

határ menti területeken – azon dolgoznak, hogy a kapcsolatok eredményes kiépítéséből és 

megőrzéséből a helyi magyar közösségek előnyt kovácsolhatnak. 

 

Magyar Levente: magyar támogatásból épült újjá több iskola, óvoda, 

rendelőintézet Kijev környékén 
2025. február 12. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, KISZo.net 

A magyar kormány iskolát, óvodát, rendelőintézetet, okmányirodát, illetve szolgáltató 

központot épített újjá Kijev környékén - jelentette be a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

parlamenti államtitkára szerdán a közösségi oldalán. Magyar Levente közlése szerint a háború 

óta negyedszer jár Kijevben; míg kedden a politikai konzultációké volt a nap, a szerda azoknak 

a humanitárius akcióknak, tevékenységeknek az áttekintésével telt, amelyeket itt, Kijev 

környékén végeznek, hiszen Kijev környéke Ukrajna azon részei közé tartozik, amelyek nagyon 

súlyos háborús pusztítást szenvedtek el még a háború első hónapjaiban. "Amikor kivonultak 

az orosz erők, kiszorultak innen 2022 nyarára, akkor Magyarország az elsők között volt 
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Ukrajna partnerei sorában, amelyek megjelentek itt és felmérték a károkat, elkezdték a helyi 

hatóságokkal a konzultációkat arról, hogy mire van valójában szükség, ha humanitárius 

segítséget tudunk hozni a térségbe" - idézte fel az államtitkár. Mint hangsúlyozta, 

"Magyarország fegyverrel nem támogatja Ukrajnát, fegyverrel nem támogatja ezt a háborút. Mi 

azt a fajta emberközeli segítséget szeretnénk megadni napi szinten a nélkülözőknek, 

amelyekkel életeket tudunk jobbá tenni, és ezt a tevékenységet folytatjuk is következetes 

módon immár harmadik éve". 

 

Soltész Miklós: a magyar kormány a Kárpát-medencében élők helyben 

maradását, magyarságuk megtartását erősíti 
2025. február 12. – MTI, Demokrata, Vasárnap.hu, Vajdaság.ma 

Magyarország kormánya azért támogatja Székelyföldön, Erdélyben, a Partiumban és szerte a 

Kárpát-medencében az egyházi, oktatási törekvéseket, hogy az ott élők helyben maradását, 

magyarságuk megtartását erősítse - mondta Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és 

nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára szerdán Gyergyószentmiklóson. Az államtitkár 

a Fogarassy Mihály Műszaki Líceum felújítási munkálatait tekintette meg a székelyföldi 

városban. A részleges átadáson az iskola vezetése, pedagógusai, diáksága mellett helyi 

politikusok is részt vettek. Soltész Miklós beszédében olvasásra biztatta a fiatalokat, rámutatva, 

hogy bármilyen szakmát szereznének, abban is segítenek a könyvek. Felhívta a figyelmet 

Fridtjof Nansen norvég sarkkutató Éjben és jégben című könyvére, megjegyezve, hogy a 

gyergyóiak is jól bírják a hideget, mivel a városban szerdán reggel -14 Celsius-fokot mértek. 

Rámutatott: a sarkköri expedícióban résztvevőket a többi között az hajtotta, hogy tegyenek 

valamit az emberiségért, felfedezzenek egy ismeretlen világot. De fontosabb volt az, amit a 

hajón megtapasztaltak: a család, a haza szeretete és a kitartás - mondta. 

  
Iohannis átadta a hatalmat, Ilie Bolojan az ügyvivő államfő  
2025. február 12. – Krónika, maszol.ro, erdon.ro, Nyugati Jelen 

Szerdától mintegy három hónapig Ilie Bolojan Románia ügyvivő államfője, miután Klaus 

Iohannis délben átadta neki az elnöki mandátumot. A katonai tiszteletadás mellett 

megrendezett ceremónián Iohannis fogadta az elnöki rezidenciaként szolgáló Cotroceni-

palotába megérkező Bolojant, majd rövid egyeztetés után elhagyta az épületet, szimbolikusan 

és ténylegesen is átadva a hatalmat utódjának. Iohannis sok sikert kívánt utódjának, és arra 

kérte, hogy vigyázzon Romániára, majd az elnöki hivatal munkatársainak tapsa közepette beült 

az elnöki limizunba, amely kihajtott az elnöki palota kapuján, lezárva ezzel a Iohannis-érát. 

Mint ismeretes, Iohannis azt követően jelentette be hétfőn a lemondását, hogy a 

szélsőjobboldali ellenzék a Mentsétek meg Romániát Szövetség (USR) támogatásával 

kezdeményezte a leváltását, és félő volt, hogy a parlament a kormányzati többség megléte 

ellenére megszavazza a felfüggesztését. 
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https://demokrata.hu/vilag/soltesz-miklos-a-magyar-kormany-segiti-a-karpat-medenceben-helyben-maradasat-949137/
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Politikai befolyását felhasználva kémkedett cégek után a Hargita megyei 

közgyűlés alelnöke a DNA szerint  
2025. február 12. – MTI, Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Korrupció gyanúja miatt előzetes letartóztatásba helyezték szerdán Barti Tihamért, a Hargita 

megyei közgyűlés alelnökét, az RMDSZ Gyergyó területi szervezetének elnökét – tudatta 

szerdán az Országos Korrupcióellenes Ügyosztály (DNA) marosvásárhelyi részlege. A DNA 

közleménye szerint Barti Tihamért kedden tartoztatták le és helyezték 24 órás előzetes 

letartóztatásba, majd szerdán a Hargita Megyei Törvényszék jóváhagyta a 30 napos előzetes 

letartóztatásba helyezését. A döntés megfellebbezhető. A székelyföldi politikust azzal 

gyanúsítják, hogy politikai alakulatban betöltött vezető tisztségben hatalommal vagy 

befolyással való visszaélést követett el jogtalan haszonszerzés céljából, saját maga vagy más 

számára. Továbbá nem a nyilvánosságnak szánt információk gyűjtésére és felhasználására való 

felbujtással is gyanúsítják az ügyészek – írja az MTI.  

 

Újabb támogatás a szatmárnémeti harmadik híd építésére és befejezésére 
2025. február 12. – maszol.ro 

Kereskényi Gábor polgármester és Cseke Attila fejlesztési miniszter kedden írta alá a harmadik 

szatmári Szamos-híd építésének befejezésére kiutalt támogatásról szóló dokumentumot. A 

most szignózott irat egy kiegészítés a rendszerváltás óta történt legnagyobb szatmári 

infrastrukturális beruházás finanszírozási szerződéséhez. A Cseke Attila által vezetett 

minisztérium az elmúlt mandátumban már kiutalt 164 millió lejt a beruházásra, most pedig 

további 26,2 millió lejjel támogatja meg a megvalósulást. A híd építése jelenleg 99 százalékon 

áll, vagyis szinte bármikor át lehetne adni a közúti, gyalogos és kerékpáros forgalomnak, ám 

még néhány terheléses tesztet végeznek az átkelőn. „Terveink szerint március végén vagy 

áprilisban mindenképp használatba helyezzük a köznyelvben harmadik hídként ismert 

létesítményt. 

 

Csökkentik a Hargita megyei tanács alkalmazottainak a számát 
2025. február 12. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Átszervezik és racionalizálják Hargita Megye Tanácsának munkáját, ennek érdekében 10-15 

százalékkal csökkenhet az intézményben az alkalmazottak létszáma. Bíro Barna Botond, 

Hargita Megye Tanácsának elnöke szerdai sajtótájékoztatóján arra hívta fel a figyelmet, hogy 

az intézménynek több alkalmazottja van, mint a Brassó, Maros és Szeben megyei tanácsnak. A 

politikus szerint ez semmilyen szempontból nem indokolt, ezért csökkentik az alkalmazottak 

létszámát, méghozzá 10-15 százalékkal. Az elnök szerint az átszervezésre amiatt van szükség, 

hogy hatékonyabbá tegyék a munkát és „nem politikai mészárlás lesz”. Mint közölte, felkérte 

Szőcs Istvánt, az intézmény humán erőforrások főigazgatóját, hogy tegyen javaslatot, vitassa 

meg az osztályvezetőkkel, az igazgatóságok vezetőivel és jussanak konszenzusra, mert 

„dolgozniuk kell, hatékonyabbá kell tenni a munkájukat”. 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/politikai-befolyasat-felhasznalva-kemkedett-cegek-utan-a-hargita-megyei-kozgyules-alelnoke-a-dna-szerint
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https://maszol.ro/belfold/Csokkentik-a-Hargita-megyei-tanacs-alkalmazottainak-a-szamat
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Az összefogás parancsa kell vezérelje közösségeinket 
2025. február 12. – Nyugati Jelen 

Egy közösség megmaradásához elengedhetetlen az összefogás és az alázat parancsa szerint élni 

– hangsúlyozta Winkler Gyula EP-képviselő, az RMDSZ Hunyad megyei szervezetének elnöke 

a február 8-án Déván megszervezett Hunyad megyei Magyar Állandó Konferencián. A 

rendezvény hagyományos év eleji egyeztető-fórumként zajlott, melyen egyházak, 

civilszervezetek, pedagógusok és helyi RMDSZ-szervezetek képviselői tanácskoztak, kerestek 

optimális megoldásokat a magyar közösséget érintő kihívásokra. A Téglás Gábor Elméleti 

Líceumban szervezett rendezvényen részt vett Brendus Réka, a magyarországi Nemzetpolitikai 

Államtitkárság főosztályvezetője, aki Nacsa Lőrinc államtitkár üdvözletét tolmácsolta. Markó 

Attila, az RMDSZ szórvány parlamenti képviselője, tavalyi, kampánybeli ígéretéhez híven 

igyekszik jelen lenni a romániai magyar szórványközösségek életében, ismerni és támogatni 

azt. Mint mondta, Dévára a köszönet és a biztatás gondolatát hozta. 

 

Buszjáratokat indítanak, hogy a magyarországiak Romániában vásárolhassanak 
2025. február 12. – Krónika 

Schengen következménye, hogy márciustól buszokkal hozzák a magyarországiakat Romániába 

vásárolni, céget alapítanak a bevásárlóturizmusra. A romániai vásárlás iránt a jelek szerint 

sokan érdeklődnek. A romániai árakról, az itteni vásárlás népszerűségéről szóló hírek időről 

időre felütik a fejüket a magyarországi nyilvános térben, jóllehet egyáltalán nem biztos, hogy 

Románia boltjaiban jobban megéri vásárolni – írta a Világgazdaság. Erre vonatkozó felhívások 

lepték el február eső napjaiban több kelet-magyarországi város különböző közösségi médiás 

csoportjait. Ebben a romániai boltokban való bevásárlást népszerűsítik.  

 

„Nincs visszaút” – a Románia, Előre Szövetségbe tömörültek Crin Antonescu 

támogatói 
2025. február 12. – maszol.ro, Krónika, erdon.ro 

A koalíciós pártok közös államfőjelöltje, Crin Antonescu bejelentette szerdán, hogy az őt 

támogató három alakulat, a Szociáldemokrata Párt (PSD), a Nemzeti Liberális Párt (PNL) és 

az RMDSZ létrehozta a Románia, Előre Szövetséget. „Románia jelenleg olyan, mint egy zuhanó 

repülőgép, amelynek a pilótáit és személyzetének többi tagját túszul ejtette a kijelölt 

célállomással elégedetlen néhány utas” – írta szerda koraeste Crin Antonescu egy a Nemzeti 

Liberális Párt (PNL) Facebook-oldalán közölt bejegyzésben, amelyet egy videó kísér.  Az 

elnökjelölt azt is bejelentette, hogy az őt támogató három párt, a PSD, a PNL és az RMDSZ 

létrehozta a Románia, Előre Szövetséget. „Nincs visszaút, nincs vesztegetni való idő. Én vagyok 

az egyetlen, aki képes egyenesbe hozni és a Nyugat felé irányítani a gépet. Bölcsességgel és 

bátorsággal túljutunk ezen is. Románia, előre!” – jelentette ki Crin Antonescu. 

 

 

 

E
rd

é
ly

 

https://nyugatijelen.com/jelenido/az-osszefogas-parancsa-kell-vezerelje-kozossegeinket
https://kronikaonline.ro/gazdasag/buszjaratokat-inditanak-hogy-a-magyarorszagiak-romaniaban-vasarolhassanak
https://maszol.ro/belfold/Nincs-visszaut-a-Romania-Elore-Szovetsegbe-tomorultek-Crin-Antonescu-tamogatoi
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Szilágysomlyó: Prioritás a magyar iskola és a Báthory-vár felújítása 
2025. február 12. – maszol.ro 

Évértékelőt tartott az RMDSZ szilágysomlyói szervezete. Előrevetítették az idei 

eseménysorozatot is. Különösen fontos időszaknak nevezte évértékelőjekor a 2024-es 

esztendőt Papp Zsolt, az RMDSZ szilágysomlyói szervezetének elnöke. Az elmúlt választási 

évben a helyi magyar közösség a szervezet mellé állt, ezáltal a szavazásokon kiváló 

eredményeket értek el, magyarázta „Mindez a helyi magyar közösség összetartásának és 

elkötelezettségének köszönhető” – fogalmazott az elnök, hozzátéve, a tavaly számos közösségi 

és kulturális eseményt rendeztek, mellyel hozzájárultak a helyi magyar identitás megőrzéséhez 

és erősítéséhez. Többek között szüreti bált, adventi családi eseményt és különböző 

gyermekprogramokat tartottak. 

                     
A Magyar Szövetség megszólítja a parlamenti pártokat, melyik számára fontos a 

kisebbségi jogérvényesítés 
2025. február 12. – Ma7, Felvidék.ma  

"Hogy Andrej Danko tegnap esti levele Az ifjú Werther szenvedései alcímmel kerül-e be 

Szlovákia politikai történelmébe, vagy a nagyrőcei Martin Kukučín Gimnázium stilisztikai 

munkafüzetébe sorolják-e be szemelvényként, még nem tudjuk. Amit viszont tudunk, hogy 

negyedszerre már Robert Ficónak sem sikerült a stabil kormányzás" - áll a Magyar Szövetség 

szerkesztőségünkbe eljuttatott sajtónyilatkozatában. A párt közleménye leszögezi, 

"Szlovákiában általában nem az ellenzék buktatja meg a kormányt, hanem valamelyik koalíciós 

partner. Andrej Danko a tegnap esti üzenetet ugyan nem kormánybuktató levélnek szánta, de 

ezzel a koalíciós tárgyalások mielőbbi eredményes lezárását sem mozdítja elő, az biztos". 

Hangsúlyozzák,  „az egész adok-kapok, kilépek, átigazolok 19 hete tart. A parlament utolsó 

rendes ülése tavaly volt, a gyorsított eljárásban rendkívüli ülésen elfogadott egészségügyi 

törvényt leszámítva a honatyák napra pontosan két hónappal ezelőtt, december 12-én 

szavaztak meg jogszabályt. A 3 vagy újabban már 4 koalíciós párt saját magával foglalkozik, 

vagyis pontosan azt teszi, amit Matovič vagy Heger". Hozzáteszik, „Fico előző kormányai abban 

különböztek a jelenlegi ellenzék kabinetjeitől, hogy kitöltötték a mandátumukat. 

 

Középiskolák "optimalizálása" – Kassa megyében még folyik az egyeztetés 
2025. február 12. – Ma7  

Kassa megyében is folyamatban van a középiskolai hálózat optimalizálása. A megyei 

önkormányzatnak nagyrészt már sikerült megegyezésre jutni az érintett intézményekkel, 

viszont több magyar oktatási nyelvű iskola esetében még folynak a tárgyalások – tájékoztatott 

Pataky Károly, Kassa megye alelnöke. Pataky Károly elmondta, a középiskolai hálózat 

optimalizálása Kassa megyében több magyar, illetve magyar-szlovák oktatási nyelvű 

intézményt érint. Tájékoztatása szerint már hónapok óta intenzív tárgyalások folynak, és bár 

még nem mindenhol sikerült egyezségre jutni, azt lehet mondani, hogy az esetek mintegy 90 
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százalékában igen. „Nem mindenhol fogadták örömmel ezt az optimalizációs folyamatot, de 

miután a miniszter kijelentette, hogy 200-nál alacsonyabb összlétszámnál nem nyithatnak 

majd első évfolyamot, az igazgatók kénytelenek voltak fejet hajtani” – mondta. „Próbáltuk 

megtalálni a legjobb megoldást, de még így sem vagyunk minden esetben megelégedve. 

 

A nemzet színésze Jókai városában 
2025. február 12. – Felvidék.ma  

Február 11-én, szerdán Hegedűs D. Géza, a Nemzet Színésze címmel kitüntetett, Kossuth- és 

Jászai Mari-díjas magyar színművész, rendező, egyetemi docens volt az e havi Kikötő – Polgári 

Szalon rendezvényest vendége. Az esemény a komáromi Selye János Gimnázium aulájában 

valósult meg. Azt est házigazdája és a beszélgetés moderátora Bödők Gergely történész volt. 

Hegedűs D. Géza a beszélgetés elején kiemelte, nagyon örül, hogy itt lehet a Felvidéken, azon 

belül is a Csallóközben. Megjegyezte, hogy 1987 óta tanít a Színművészi Egyetemen, s ez alatt 

a harmincnyolc esztendő alatt – ami közel nyolc generációnak felel meg – majdnem minden 

osztályában volt csallóközi, vagy Komárom szűkebb környezetéből származású növendéke. 

Jelenleg két végzős növendéke is erről a csodálatos tájról származik, nevezetesen Gál Réka 

Ágota és Bukovszky Orsolya, de a korábbi osztályaiba járt többek között Kaszás Attila (akivel 

nem sokkal később együtt is játszott), Lajos András és Csémy Balázs is. 

                    
Marko Đurić holnap találkozik Szijjártó Péterrel Belgrádban 
2025. február 12. – Vajdaság.ma, Pannon RTV 

Marko Đurić, Szerbia külügyminisztere február 13-án, csütörtökön találkozik Szijjártó Péterrel, 

Magyarország külgazdasági és külügyminiszterével – közölte ma a szerb Külügyminisztérium. 

Szijjártó egynapos hivatalos látogatásra utazik Belgrádba. A tájékoztatás szerint a két vezető 

diplomata a találkozót követően sajtónyilatkozatot ad. 

 

Vicsek: Az EP-nek tárgyilagosnak és pártatlannak kell lennie Szerbia ügyében 
2025. február 12. – Vadaság.ma 

A politikai vitákat nem az utcán kell folytatni, vissza kell térni olyan intézményekbe, mint a 

Szerb Köztársaság parlamentje, hangsúlyozta Vicsek Annamária a Fidesz-KDNP vajdasági EP-

képviselője Strasbourgban. Az Európai Parlament vitát folytatott a szerbiai helyzetről az 

újvidéki pályaudvaron történt tragédia és a tüntetések kapcsán. Vicsek Annamária 

felszólalásában hangsúlyozta, az EP-nek tárgyilagosnak és pártatlannak kell lennie a szerbiai 

helyzettel kapcsolatban, hiszen az EU-nak tiszteletben kell tartania az országok szuverenitását 

és nem befolyásolhatják azt. Rámutatott továbbá, hogy az EU számára rendkívül fontos a 

tagjelölt országok stabilitása, ezért világos, hogy az EP miért tartja szükségesnek a szerbiai 

események megvitatását, ismertette a pannonrtv.com. 
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Gyivánovity Dániel: a szabadkai tömegközlekedésben történő változások a 

polgárok érdekeit szolgálják 
2025. február 12. – Pannon RTV 

A nyugdíjas- és a diákjegyek támogatása továbbra is megmarad – mondta a szabadkai VKT 

elnöke a Közügyek című műsorunkban. Hozzátette, hogy a koncessziós szerződés előírja, hogy 

a vállalat 55 korszerű, új autóbuszt szerezzen be. Február 13-án írják alá azt a koncessziós 

szerződést, amelyet követően Szabadkán a városi és peremvárosi tömegközlekedés 

lebonyolítását az obrenovaci székhelyű Trans-Jug vállalat veszi át az elkövetkező 15 évre. 

Szabadka Város Képviselő-testülete múlt csütörtökön hozta meg az erről szóló végleges 

döntést. Gyivánovity Dániel, a Szabadkai VKT elnöke Közügyek című hírháttérműsorunkban 

hangsúlyozta, hogy a Subotica-trans az elmúlt években hatalmas adósságokat halmozott fel, a 

városnak félmilliárd dinárral kellett kisegítenie a vállalatot. 

 

Hova és mire érdemes a gazdáknak pályázniuk? 
2025. február 12. – Pannon RTV 

Sok helyen szerveznek mezőgazdasági fórumokat. Az első két helyszín Horgos és Kúla volt. 

Horgoson és Kúlán tartották meg az idei év első mezőgazdasági fórumát a Vajdasági Magyar 

Agráregyesületek Szövetsége szervezésében. A köztársasági- és a tartományi adminisztráció 

tagjaiból álló csapat információkkal látta el az érdeklődőket, a mezőgazdaságot érintő fontos 

kérdésekkel kapcsolatban, ami hozzájárulhat a gazdák fejlődéséhez. Ezen felül az előadók 

információkat is gyűjtenek. A mezőgazdászok pozitív meglátásaikat és negatív kritikáikat is 

kifejthették, hogy ezáltal az illetékesek olyan agrárpolitikai intézkedéseket hozhassanak, amik 

a mezőgazdaság érdekeit szolgálják. Az elkövetkező egy hónapban hasonló fórumok tömkelege 

várható Vajdaság számos településén, olyan közösségekben, ahol valamilyen formában 

mezőgazdasági munkát végeznek a lakosok. 

 

Újabb európai kihívás előtt a TSC 
2024. február 12. – Pannon RTV 

A topolyai együttes ma a lengyel Jagiellonia ellen lép pályára az UEFA Konferencia Liga 

egyenes kieséses szakaszában. A mai mérkőzés fontos lépés a továbbjutásért mindkét csapat 

számára. A vajdasági együttes hazai környezetben fogadja ellenfelét a nyolcaddöntő 

selejtezőjében. A TSC a 24. helyen zárta a alapszakaszt, míg a Jagiellonia a 9. helyen végzett. A 

TSC labdarúgócsapat jó hangulatban készül a következő mérkőzésre. A játékosok és a szakmai 

stáb is azon dolgozik, hogy minél jobb formájukat hozzák a Konferencia Liga kieséses 

szakaszának, első körében. Sós Bence, a topolyai csapat középpályása hozzátette: 

„Mindenféleképp egy nehéz mérkőzésre számítok, hiszen ebben a szakaszában a Konferencia 

Ligának azért már nincsen könnyű tétmérkőzés. Én azt gondolom, hogy mi is nehéz helyzetben 

vagyunk abból a szempontból, hogy nem úgy kezdtük a bajnokságot, ahogyan azt elterveztük, 

illetve azért betegségekkel, sérülésekkel is bajlódunk, de nyilván ez nem lehet kifogás, azért 

mély a keretünk. Bízom benne, hogy mindenki a tudása legjavát fogja adni.” 
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Zelenszkij szerint projekt készül a 18–24 éves fiatalok bevonására a hadseregbe 
2025. február 12. – karpataljalap.net 

Ukrajnában projekt készül a 18 és 24 év közötti hadkötelesek bevonására a hadseregbe 

szerződéses katonai szolgálat, s nem mozgósítás formájában – jelezte Volodimir Zelenszkij 

ukrán elnök a Reutersnek adott interjújában, amelyet a tsn.ua idézett február 7-én. „A 

tapasztalt harcoló dandárok a Védelmi Minisztériummal közösen kidolgozták a szerződés 

változatát a 18 és 24 év közötti fiatalok számára. Ez azoknak szól, akik csatlakozni akarnak (a 

hadsereghez – a szerk.), ez nem mozgósítás” – hangsúlyozta az államfő. Elmondása szerint az 

ilyen szerződést kötő fiatalok számára számos kedvezményt, köztük magas pénzbeli 

javadalmazást biztosítanak majd. „Ez egyéves szerződés lesz” – közölte az elnök. Volodimir 

Zelenszkij azt ígérte, hogy a közeljövőben bejelenti a projekt részleteit. 

 

Kárpátalja és Szatmár megye: partnerség határok nélkül - Közös hagyományaink 

és a kézműves mesterségek megőrzése 
2025. február 12. – Karpatinfo.net 

Az Európai Unió által támogatott határon átnyúló együttműködési program keretében a 

makkosjánosi Helikon Hotelben került sor „A közös hagyományok és kézműves mesterségek 

megőrzése Szatmár megye és Kárpátalja régióban” projekt nyitókonferenciájára, melynek 

legfőbb célja a két, a történelem során egymással szorosan egybefonódott tájegység kulturális 

örökségének megőrzése, valamint a hagyományos tudás átadása a jövő generációinak és a 

nemzetközi együttműködés erősítése. A találkozó során az előadók hangsúlyozták: a 

kézművesség és a gasztronómiai hagyományok több évszázados fejlődéstörténete kulturális 

identitásunk részévé vált. Ezt kell most újjáéleszteni és megőrizni a jövő nemzedéke számára. 

A projektnek köszönhetően a helyi mesterek, szakácsok, a témakörök kutatói lehetőséget 

kapnak az általuk birtokolt tudás népszerűsítésére, a fiatalok oktatására, valamint a helyi 

közösségek bevonására ennek az egyedülálló szellemi örökségnek a megőrzésébe. 

 

Megkezdődött a KMNE házasság heti programsorozata 
2025. február 12. – Karpat.in.ua 

Megkezdődött a KMNE házasság heti programsorozata, amit februárban méltatnak 

világszerte. A jól működő család egyik alappillére a jól működő házasság, így az egyesület szem 

előtt tartja olyan kulturális programok lebonyolítását, ahol a házaspárok csak ketten, 

egymásnak időt és figyelmet szentelve tudnak részt venni. Az idei első rendezvény, amire az 

érdeklődők jelentkezhettek, egy színházi előadás volt. A Frida Kahlo, mexikói festő, életét 

bemutató monodráma több részletet is megelevenített a művésznő viharos házasságából. Volt, 

aki először vett részt hasonló előadáson. A házastársi kapcsolat fontosságáról beszélt Böjte 
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Csaba ferences rendi szerzetes is Budapesten a Kárpát-medencei Családszervezetek Szövetsége 

által tizenegyedik ízben megrendezett Családi napon.  

 

Tartalmas napot tartottak az időseknek a Pásztor Ferenc Közösségi Házban 
2025. február 12. – KISZo.net 

A Beregszászi Római Katolikus plébánia és a Szent Anna Karitász közös szervezésében immár 

hagyományosan minden évben méltatják a betegek világnapját, amit 1992-ben II. János Pál 

pápa kezdeményezett. A Boldogságos Szűz Mária jelenése ünnepéhez igazították ezt a napot, 

amikor mindenki a betegekre figyel, rájuk gondol, s arra, hogy a betegség keresztjében is 

mellettünk van a Boldogságos Szűz Mária. 

 

Kiállás az MMISZ támogatása mellett 
2025. február 12. – Népújság 

Február 6-a és 8-a között zajlott a Magyar Ifjúsági Konferencia (MIK), a magyar ifjúság 

legmagasabb szintű egyeztető fóruma. A zárónapon a budapesti Hadtörténeti Múzeumban a 

MIK alapításának 25. évfordulója alkalmából rendezett jubileumi közgyűlésen – és egyben a 

43. rendszeres ülésen – a Kárpát-medencei magyar ifjúsági szervezetek képviselői gyűltek 

össze. A 25. ifjúsági konferencián a Muravidéket Bogar Patrik, a Muravidéki Magyar Ifjúsági 

Szervezet (MMISZ) elnöke, régióelnök, valamint Abraham Sarah, az egyesület alelnöke 

képviselte. A rendezvény első két napja Telkiben zajlott, amelynek keretében egy muravidéki 

estre is sor került, ahol a résztvevők izgalmas kvízben mérték össze tudásukat a Muravidék 

történelméről, kultúrájáról és jellegzetességeiről. A program második felében muravidéki 

borászatok termékeit kóstolhatták az érdeklődők, miközben megismerkedtek a régió borászati 

hagyományaival. 

 

A kultúrák keveredésének különlegessége 
2025. február 12. – Népújság 

Február 7-én ünnepelték a szlovén kultúra napját a lendvai Színház- és hangversenyteremben. 

Az eseményen átadták Lendva Község díjait a kultúra területén elért kiemelkedő 

eredményekért. Az idei évben a Lendvai Nyugdíjasok Egyesületének Kofetarji 

színjátszócsoportja, Baša Kornelija, Berden Danijel és Gerenčer Jožef munkásságát ismerték 

el. A szlovén kultúrünnep előestéjén gyűltek össze tisztelegni a lendvai Színház- és 

hangversenyteremben France Prešeren és a gazdag szlovén kulturális örökség előtt. A 

megjelenteket Magyar János, Lendva Község polgármestere köszöntötte, aki hangsúlyozta, 

hogy a község különlegessége a különböző kultúrák keveredésében rejlik, emellett kitért a 

minket egyedivé és felismerhetővé tevő értékek és tulajdonságok megőrzésének a fontosságára. 
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Kultúranapi ünnepség Dobronakon 
2025. február 12. – Népújság 

A szlovén kultúra napja előestéjén, február 7-én szervezték meg Dobronakon a kultúranapi 

ünnepséget. A helyi kétnyelvű általános iskola tanulói szavalattal tisztelegtek France Prešeren 

költő emléke előtt, Kardinar Marjan polgármester pedig ünnepi köszöntőjében a kultúra fontos 

szerepére hívta fel a figyelmet az élet minden területén, majd Cár Jenő dobronaki születésű 

színművész levelét tolmácsolta a közönségnek, melyben a művész a derűt és a jókedvet emeli 

ki. Az est folytatásában a közönség Dušan Radič-Vanek Kasičako (Mit vártál?) című 

monokomédiáját nézhette meg. 

 

Megtekinthető a földre szállt angyal 
2025. február 12. – Népújság 

Az alsólendvai születésű Zala György szobrász által készített alkotás, Gábriel arkangyal szobra 

több mint 120 éve, 1901 óta őrködik a magyar főváros felett a Millenniumi emlékmű központi 

alakjaként a Hősök terén. A bronz angyalszobor – az alatta található korinthoszi oszlop 

díszeivel együtt – tavaly ősszel „leszállt” a földre, ugyanis teljes körű restauláson esik át, amely 

elkerülhetetlenné vált. A központi alak várhatóan idén év végén kerül vissza őrhelyére, a 36 

méter magas korinthoszi oszlopra. Amíg az eredeti szobor a megújul, addig az érdeklődők a 

Városliget Látogatóközpontban tekinthetik meg Gábriel arkangyal szobrának az eredeti 

mérettel megegyező, 3D-s nyomtatóval készített másolatát, emellett a „Magyarország 

őrangyala. A Hősök tere, Gábriel szobra” című ingyenes kiállításon ismerkedhetnek meg a 

történetével. Az interaktív élménytérben a látogatók virtuálisan felmászhatnak az alak mellé, 

és az ő szemével láthatják, hogyan telik az angyal egy napja a magasban. 

 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 12. – Kossuth Rádió 

 

Még a tv feltalálása előtt, a téli időszakban fonni ültek össze faluhelyen. Mára a hagyományos 

mesterségek tanulása a szakkörökre szorult vissza. A szórványok életében azonban egy szakkör 

például a közösségszervezés jó eszközévé is válhat. Erről is beszélt Závogyán Magdolna, a 

Kulturális és Innovációs Minisztérium kulturális államtitkár.  
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Az elmúlt időszakra az volt a jellemző, hogy a külhoni vállalkozók elsősorban anyaországi 

partnerekkel keresték az együttműködési lehetőségeket. Jó hír azonban, hogy a temesvári 

Szórvány Alapítvány, valamint a Magyarkanizsai Község Vállalkozóinak Általános Egyesülete 

közös képzési programot indít, hogy a vajdasági munkavállalók könnyebben találjanak 

maguknak munkát Temesvár környékén, illetve, hogy a térség vállalkozói sikersebben 

működjenek együtt határon túli partnerekkel. A programról bővebben Kása Zsolt és Kovács 

Katalin a temesvári alapítvány munkatársait és Domonkos János, a magyarkanizsai vállalkozói 

egyesület elnöke beszélt.  

 

A Közép-európai Gazdaságfejlesztési Hálózat valamint a Szent György Menedzser Klub 

szervezésében ötödik alkalommal rendezték meg Marosvásárhelyen a Kárpát-medencei 

Magyar Vállalkozói Konferenciát, több mint 250 résztvevővel. A rendezvény lehetőséget nyújt 

a tapasztalatcserére, a közös szakmai gondolkodásra, a vállalkozások hatékony működését, 

sikerességét meghatározó objektív és szubjektív tényezők elemzésére - mondja Besenyei 

Sarolta főszervező a Közép-európai Gazdaságfejlesztő Hálózat marosvásárhelyi irodájának 

vezetője. 

 

A Salgó–Somoskő – Két vár, egy család elnevezésű pályázatot 216 645 euróval támogatta az 

Európai Regionális Fejlesztési Alap. Ezzel régészeti és történelmi kutatások, állagmegóvási 

munkálatok, a várakat összekapcsoló irodalmi és történelmi alakokkal foglalkozó programok 

és kutatások indulnak a helyi örökség részét képező, a helyi kötődést meghatározó magyar-

szlovák együttműködésben.  

 

Az olyan információt, amely könnyebben érthető az értelmi fogyatékos vagy egyszerű 

gondolkodású személyek számára, “könnyen érthető” esetleg “könnyen olvasható” 

információnak nevezzük.  A könnyen érthető/olvasható információ célja általában az, hogy a 

lényeg elvesztése nélkül leegyszerűsítve azt jobban érthetővé, mindenki számára 

hozzáférhetővé tegyük. Definíció már van, a mindennapi gyakorlatban azonban nagyon kevés 

ilyen könnyen érthető tartalommal találkozunk. A Felvidéken a Ma7 médiacsalád, illetve 

munkatársa, Tóth Tünde újságíró vállalná az úttörő szerepét.  

 

Panyolán a hétvégén tartották a Szamos folyó menti települések a farsangi állatalakoskodó 

ünnepüket. Az eseményen a Kászoni medence öt településének képviselői is jelen voltak a 

Bikaütő farsangi hagyományukkal. Hamar Attila beszélt a bikaütésről, a hagyomány újra 

élesztéséről Zsoldos Barnabásnak. 


